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Referat Menighedsrådsmøde 
Tirsdag d. 10. juni 2025 kl. 18:30 – Skt. Nikolai Sognehus 
Referent: Maja Skov 

Lars Thaarbøl (Formand) Afbud  Inger Hallasmøller Tilstede 
N. Jesper Christensen 

(Næstformand) 
Tilstede  Magnus L. Jørgensen Tilstede 

Ove Nygaard Madsen (Kasserer) Tilstede  Inge-Marie Faurholm Tilstede 
Mette Due Olsen (Kontaktperson) Tilstede  Bjarne Hansen (KV) Tilstede 

Bente Andersen Tilstede  Maja Skov (MR) Tilstede 
Flemming E. Christensen Tilstede  Hanne Mejlhede (kbf.) Tilstede 

Mathias Stockfleth Tilstede  Michael Rosendal (sp. + 
Kontaktperson) 

Tilstede 

Anders Arleth Afbud  Marie Høgh (sp.) Afbud 
Birgitte Jakobsen Afbud  Gunder Gundersen (sp.) Afbud 

Vita Fischer Tilstede  Elizabeth T. N. Frost (Suppl.) Ikke 
tilstede 

Ninna Uhrlund Jensen Afbud  Susanne Ninn (Suppl.) Tilstede 
Mie Juul Carlsson Tilstede  Anette Helle Fjelsted (Suppl.)  

 

Mødepunkter Referat 
Beslutningspunkter 

1. Godkendelse af dagsorden 
 
Næstformand Jesper Christensen leder mødet i dag 

 
Godkendt 
 

2. Punkt v. Næstformanden: 
 
Anders Arleth ønsker udtræden fra menighedsrådet. 
Stedfortræder Tenna tilbydes at indtræde som aktivt 
medlem af MR. 

Udsættes til næste 
Menighedsrådsmøde, da Elizabeth T. 
N. Frost ikke er stede i aften.  

3. Punkt v. næstformand Jesper: 
 
Indstilling fra dåbsstudiekredsen om at lade 
præsterne afprøve de 3 nye dåbsritualer og selv 
vælge, hvilket ritual de ønsker at gøre brug af 
fremadrettet. 
 
Bilag: Indstilling fra dåbsstudiekredsen 
MR 2025-06-10 Bilag 1 til punkt 3 
 
Bilag – Brev fra biskoppen 
MR 2025-06-10 Bilag 2 til punkt 3 
 
Bilag – Dåbsmetode 1, 2, 3 Oversigt 
MR 2025-06-10 Bilag 3 til punkt 3 
 

 
 
Præsterne må afprøve de 3 nye 
dåbsritualer i prøveperioden. 
 
Præsterne skal give en tilbagemelding 
til MR på mail, hvor og hvilke ritual der 
afprøves.  
 
Godkendt. 
 
Note: Mathias Stockfleth stemmer 
imod 
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Bilag – Dåbsmetode 1 
MR 2025-06-10 Bilag 4 til punkt 3 
 
Bilag – Dåbsmetode 2 
MR 2025-06-10 Bilag 5 til punkt 3 
 
Bilag - Dåbsmetode 3 
MR 2025-06-10 Bilag 6 til punkt 3 
 
Bilag – Forslag til dåbstekster fra bibelen 
MR 2025-06-10 Bilag 7 til punkt 3 

4. Punkt v. Kontaktperson Mette Due Olsen 
 
 
 
Personalesag – behandles som lukket punkt 

Der er ansat ny gartner som er startet 
d. 10.06.25.  
 
 
 
 

5. Punkt v. kontaktperson Michael Rosendal 
 

Godkendelse af vedtægt for ansættelsesudvalget til 
organiststillinger. 
 
Bilag: Vedtægt for ansættelsesudvalg 
MR 2025-06-10 Bilag 8 til punkt 5 

 
 
Enstemmigt vedtaget. 

6. Punkt v. formand for KKU Mette Due Olsen: 
 
KKU indstiller til MR at tilbud på foldevæg til 
Sognehuset på 60.000 kroner godkendes. 

 
Der ansøges provstiet om midler til ny hæk på Skt. 
Nikolai Kirkegård. 

 
Bilag: Referat fra KKU 
MR 2025-06-10 Bilag 9 til punkt 6 

 
 
Enstemmigt godkendt.  
 
 
Vi ansøger provstiet om penge til ny 
hæk.  
Enstemmigt godkendt.  
 
 

7. Punkt: Aktivitetsudvalget/Marie Høgh 
 

Forslag fra Marie Høgh om indmeldelse i Holbæk 
Kulturforum – FU indstiller at MR godkender dette. 

 
 
 
 

                Vita ønsker tilladelse til at søge om penge fra  
                Olga-fonden til dækning af nogle af  
mandagscaféens aktiviteter. 

 
 
FU bakker op om indmeldelse i 
Holbæk Kulturforum.  
Enstemmigt vedtaget. 
 
 
 
Rettelse: Pengene søges til 
Sogneturen til dækning af 
transport/bussen. 
 
Vita søger penge fra Olgafonden.  
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8. Punkt: Anmodning fra kunstudvalgets formand 
 
Udvalget ønsker et budget på 50.000kr om året. FU 
understreger at dette skal fremgå af udvalgets 
budgetønsker for 2026. 

 
Bilag: Referat fra Kunstudvalgsmøde 
MR 2025-06-10 Bilag 10 til punkt 8 

 
 
Der skal udarbejdes en vedtægt for 
kunstudvalget på næste 
Kunstudvalgsmøde. Vedtægten skal 
godkendes på menighedsrådsmøde.  
 
Enstemmigt afvist 
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Mødepunkter Referat 
Orienteringspunkter  

9. Punkt v. næstformand Jesper Christensen: 
 

Ansøgningen om omklassificering til stor 
admin.chef er gået igennem og er indberettet til 
lønkontoret i Roskilde. Vi kan derfor nu fortsætte 
med ansættelsen af en administrationschef. 
Indstillingsudvalgets arbejde er sendt til 
landsforeningen til lovmæssig godkendelse. 

 
Henrik Dahl (Sekretariatsleder for De fælles 
administrative funktioner for menighedsråd under 
Holbæk Provsti) er gæst på dagens møde og 
fortæller om provstisamarbejdet med de fire søjler, 
hvor bl.a. HR, DFK, Præsteboliger og RS indgår. 

 
MR skal gøre aktivitets- og kunstudvalget 
opmærksomme på, at der skal udarbejdes 
vedtægter for udvalgene førend disse, er 
beslutningsberettigede og i øvrigt kan fremsætte 
budgetønsker. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Punktet flyttes til frem på dagsorden, og 
Henrik får ordet inden punkt 3.   
 
 
 
 
 
Udvalgene er opmærksomme på dette. 

10. Orientering fra KKU-formand Mette Due Olsen 
 

MR skal orienteres om, at der bliver skrevet under 
på tinglysningen fra skel.dk fra de 
underskriftsberettigede (Formanden og 
kassereren) 
 
 Bilag: Tinglysning fra skel.dk 
MR 2025-06-10 Bilag 11 til punkt 10 

 
 
 
Bagdøren skal fremadrettes bruges 
som flugtvej.  
Der skal gøres opmærksom på, at det 
kun er en branddør. (KKU er på sagen) 

11. Orientering fra AMU-formanden Michael Rosendal 
 

Kort status siden sidst 
 
 
 
 
Bilag: Referat fra AMU-møde 
MR 2025-06-10 Bilag 12 til punkt 11 

 
 
Vi har stoppet samarbejdet med 
Miljøhuset, da aftalen løb ud.   
 
FAR – Folkekirkens arbejdsmiljø 
rådgivning, kunne være en ny 
samarbejdspartner.  
 

12. Orientering fra medarbejderrepræsentanten  

13. Orientering fra præsterne  
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14. Orientering fra kirkeværgen Stien fra kirken og ned mod 
kirkegården, skal vi være 
opmærksomme på. Sagen skal til KKU. 
 
Postkassen er på vej, den er ved at få 
skrift på.  
 
KKU arbejder på en helhedsplan for 
skilte til alle bygninger og nr. på 
bygninger.  

15. Orientering fra Flemming vedr. PU  
Det er besluttet i provstiet at 
kirkepynten skal være de  
Komposterbart, i forlængelse af 
grønkirke. 
 
Kvist: Der er afsat midler til at kvist kan 
fortsætte som hidtil.  
 

16. Evt. Husk at tilmelde/afmelde jer turen til 
Fælleskrematoriet i Ringsted d. 17. juni 
2025. Tilmeld/afmeld i ChurchDesk.  
 
Opfordring til at deltage: 
Distriktsforeningerne i Kalundborg og 
Nordvestsjælland invitere til 
debatmøde tirsdag d. 24.juni 2025 kl. 
17:00 om menighedsrådslovforslaget. 
Oplægsholder er Anton Phil. Mødet 
afholdes i Kirkeladen, Gl. Ringstedvej 
65, 4300 Holbæk. Se mere i tilsendt 
mail. 
 
 
Skal der nedsættes et 
samarbejdsudvalg? Dette bliver taget 
op på næste FU-møde.  
 
 
 
 
 




